
                        Lions Club International MD 107-G 
                           Piirikuvernööri DG Olavi Vesanen 

Phone +358503385047, e-mail: olavi.vesanen@lions.fi 
            G-piirin teema: Lions-paikallinen moninaisuus 

PÖYTÄKIRJA 
Aihe:      107-G piiri Piirihallituksen 4. kokous 
Aika:       7.4.2018  klo 10.00-13.00 
Paikka:   Kansalaistoimintakeskus Matara, Matara-Sali B, Matarankatu 6 40100 Jyväskylä 
 
1.   Kokouksen avaus 
      Piirikuvernööri Olavi Vesanen avasi kokouksen klo10.00 ja toivotti osallistujat tervetulleiksi. 
       Hän sanoi, että Joutsan vuosikokoukseen on ilmoittautunut eiliseen iltaan mennessä 32 klubia  
       Hän muistutti, että jokaisen klubin velvollisuus on osallistua vuosikokoukseen ja toivoi, että 
       ilmoittautumisia tulee vielä. Ilmoittautumisaika loppuu huomenna 8.4.2018. 
 

2.   Kokousvirkailijat 
      Puheenjohtaja DG Olavi Vesanen ja sihteeri CS Olavi Harju 

 
3.   Läsnäolijat 

Piirihallituksen jäsen Läsnä Poissa 

DG Olavi Vesanen x  

1.VDG Mauri Koskela x  

2.VDG Heikki Näsi  x 

CS Olavi Harju x  

CT Erkki Iso-Markku  x 

IPDG Kari Edelmann x  

GMT Heikki Rautiainen x  

GLT Jonny Paananen x  

GST Jorma Tuhkanen  x 

Alue- ja lohkopuheenjohtajat   

1. Alue Taisto Kotila x  

    1. lohko Timo Rantanen x  

    2. lohko Timo Hänninen  x 

2. Alue Mikko Kauranen x  

    1. lohko Esa Pajunen  x 

    2. lohko Janne Kautto  x 

    3. lohko Helvi Stolt x  

3. Alue Hannu Polvinen  x 

    1. lohko Taisto Rinne x  

    2. lohko Pia Nieminen  x 

4. Alue Jukka Könni  x 

    1. lohko Ossi Väistö x  

    2. lohko Pentti Särkioja  x 

    3. lohko Vesa-Matti Niskanen  x 

5. Alue Terttu Möttönen x  

    1. lohko Jouko Vierimaa x  

    2. lohko Panu Kuronen x  

Äänivaltaisia paikalla 15   

   
   
Toimikunta- ja työryhmäpuheenjohtajat   

PR ja Internet: PCC Jari Rytkönen  x 

LCI 100-vuotta: PDG Pertti Jämsen x  

Punainen Sulka: PDG Ilkka Sainio  x 

Metso Leijona: Ilkka Salonen  x 

Nuorisovaihto, kummilapset: Tuomo Rajala x  
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Leotoiminta: Taru Rytkönen  x 

Hyvän Päivän tapahtuma: Janne Maunonen  x 

Facebook ja muu viestintä: Janne Maunonen  x 

Rauhanjuliste: Tarja Parta  x  

Sri Lankan Lions-ystävät: Tuomo Vartiainen  x 

Puolisotoiminta: Jukka Kokkonen x  

Palvelu ja varainhankinta: PDG Jorma Tuhkanen  x 

AR-säätiö: Viljo Hokkanen x  

Lion Ques: Eila Pelli x  

LCIF / ALERT: PDG Kyösti Mikkonen  x 

Toimikunta- ja työryhmäpuheenjohtajia paikalla  6   

Muut läsnäolijat   

PDG Pirkko Kokkonen x  

   

   

          
Läsnä yhteensä:  22   
   

Merkitään läsnäolijat tiedoksi ja samalla todetaan, että äänioikeus on piirihallituksen jäsenillä.  
Puheoikeus on piirikuvernöörin nimittämillä toimikuntien puheenjohtajilla ja piirin alueella asuvilla 
entisillä piirikuvernööreillä.  Läsnäolo-oikeus on kaikilla piirin Lioneilla.  Heille voidaan myöntää 
piirihallituksen päätöksellä puheoikeus. 
Päätös: Merkittiin läsnäolijat tiedoksi. Todettiin ääni- ja puheoikeus. 

 
4.   Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus. 
      Todetaan, että kokouskutsu ja esityslista on toimitettu kaikille piirihallituksen jäsenille  
      sähköpostitse 22.3.2018  kaksi viikkoa ennen kokousta. Kokouksen esityslista on ollut 
      nähtävissä myös piirin kotisivuilla Jäsenet-osiossa. 
      Ehdotus:  Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
      Päätös: Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
5.   Esityslistan hyväksyminen 
      Ehdotus:  Hyväksytään esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
      Päätös: Hyväksyttiin 
 
6.   Pöytäkirjantarkastajien ja ääntenlaskijoiden valinta 
      Valitaan kaksi piirihallituksen jäsentä pöytäkirjantarkastajiksi ja he toimivat tarvittaessa myös 
       ääntenlaskijoina. Pöytäkirjan kopio toimitetaan piirihallituksen jäsenille hyväksynnän jälkeen 
       heidän sähköpostiosoitteisiinsa. 
       Ehdotettu pöytäkirjan tarkastajiksi:  Mauri Koskela ja Ossi Väistö 
       Päätös: Ehdotetut valittiin. 
 

7.  Piirin toiminta 
     DG Olavi Vesanen luo katsauksen piirin toimintaan. 
     Työvaliokunta on kokoontunut GoToMeeting kokoukseen 21.3.2018 
      DG Olavi Vesanen sanoi, että piirin klubien suhteen ei ole tiedossa mitään hälyttävää. Klubien  
      toiminta on normaalin aktiivista. Kaudella piirin jäsenmäärä on pienentynyt vajaalla 30, josta 
      poisnukkuneita on 19. 
      PuSu aktiviteetti tuotti valtakunnassa noin 3 miljoonaa euroa, joka on noin 0,60 € / kansalainen. 
      Piirikuvernöörillä oli PuSu ansioista taulu LC Viitasaari Karoliina klubille, Pertti Jämsen lupasi 
      toimittaa taulun perille. G-piirissä PuSu aktiviteetti onnistui kohtalaisen hyvin. Hyvää oli myös  
      se, että klubien välinen yhteistyö lisääntyi PuSu hankkeitten kautta. 
      Diabetes on vakava kansanterveyden uhka. Tämän uhkan tunnistamiseen ja torjumiseen  
      tähtäävä toiminta on alkamassa klubeissa.  Myös lasten syöpään liittyvien asioitten hoito  
      mahdollisuuksia on alettu klubeissa pohtia. 
      ARS, ritari ja adressi asiat ovat G-piirissä hyvässä kunnossa. 
      LCI 100-v Pertti Jämsen sanoi, että palveluhaaste aktiviteetti loppuu kauden lopussa. Klubit 



      ovat olleet kohtalaisen aktiivisia palveluhaasteissa. Hän kehoitti klubeja raportoimaan kaikesta 
      toiminnasta, jotka liittyvät palveluhaasteisiin. 
      Ehdotus: Merkitään tiedoksi 
      Päätös: Merkittiin 
 

8.  Piirin taloustilanne 
     Piirin rahastonhoitaja Erkki Iso-Markku oli matkoilla, mutta hänen viestissä kerrotaan,  
     että piirin talous on hyvässä kunnossa. 
     Metso-Leijona lehden tukimaksu puuttuu 2 klubilta ja nuorisoleirimaksu puuttuu myös 2 
     klubilta. Keskusteltiin klubien äänioikeudesta vuosikokouksessa.   
     Lions Quest koulutukseen voisi olla piirin aktiviteettirahaa. DG Olavi Vesanen selvittää 
     asiaa. 
      Ehdotus: Merkitään tiedoksi 
     Päätös: Merkittiin  
 
9.  Piirihallitus 2018 - 2019 
     1VDG Mauri Koskela esittelee seuraavan kauden piirihallituksen nimilistan. 
     Tulevan kauden piirihallituksen nimilista on valmis. 1VDG Mauri Koskela näytti nimilistan ja se  
     käytiin läpi. 
     Ehdotus: Merkitään tiedoksi 
     Päätös: Merkittiin 

 
10. Toimintasuunnitelma / strategia 
      Piirin toimintasuunnitelma 2018 - 2019 / piirin strategia 2018 - 2021 
      1VDG Mauri Koskela esittelee tilanteen. 
      1VDG Mauri Koskela sanoi, että pääosin noudatetaan edellisten kausien menettelyä. 
      Kokousten osalta jatketaan tällä kaudella syntynyttä käytäntöä, jossa työvaliokunnan 
      kokouksista kolme on pidetty GoToMeeting kokouksina. 
      Nuorisoleiri kesällä 2019 Uuraisilla on tärkeä tapahtuma. Leirin onnistumisen kannalta  
      on tärkeää, että löytyy riittävästi tukiperheitä. Leirin rahoitus on kunnossa klubeilta 
      kerättyjen tukimaksujen, 5 € / jäsen, ansiosta ja lisäksi leiriläisiltä voi periä osallistumis- 
      maksua. Myös Lions Liitolta saadaan rahaa leiriä varten. 
      Ehdotus: Merkitään tiedoksi  
       Päätös:  Merkittiin 
 

11. Talousarvio 2018 - 2019 
      1VDG Mauri Koskela esittelee suunnitelman talousarviosta. 
      1VDG Mauri Koskela esitteli CT Erkki Iso-Markun tekemän alustavan talousarvion. 
      Ehdotus: Merkitään tiedoksi           
      Päätös: Merkittiin 
 
     12. Aluefoorumit 
      Palaute pidetyistä aluefoorumeista. 
      Paikalla olleet Apj:t kertoivat pääkohtia pidetyistä aluefoorumeista. 
      1.alue Apj Taisto Kotila. Aluefoorumi pidettiin 6.3.2018 Toivakassa. 
      1VDG Mauri Koskela painotti puheessaan, että klubeihin on nyt keväällä nimettävä 

GMT, GLT, GST ja LCIF henkilöt. Näissä tehtävissä on tähänkin asti klubeissa 
olluthenkilöitä, mutta nyt heidät on nimettävä tehtäviin virallisesti. GLT Jonny 
Paananen sanoi kommenttina, että Liiton ohje on, että 1.varapresidentti valitaan 
GMT:ksi ja pastpresidentti on LCIF-koordinaattoriksi. 

      Sihteerin ohje on, että tiedot kirjataan MyLCI:iin. Ongelmaksi todettiin, että tiedot eivät 
      siirry Suomen Jäsenrekisteriin. Kummin roolista keskusteltiin, Apj Taisto Kotila painotti, 
      että hyvän kummitoiminnan varmistamiseksi klubeihin kannattaisi nimetä klubikummi. 
      Toisaalta, jos ”oikea” kummi on hyvä, on hän ensisijainen uuden jäsenen opastaja. 



      Apj Taisto Kotila näytti omalta tietokoneeltaan miten tietoja löydetään 
      Esitettiin, että G-sanoma löytyisi jatkosta linkistä. 
      2.alue Apj Mikko Kauranen. Aluefoorumi pidettiin 7.3.2018 Matarassa. 

Aluksi käytiin läpi kauden saavutuksia. Kauden tavoitteisiin kuului yhteistyön lisäämi-
nen  klubien välillä ja myös toimiminen ulkopuolisten tahojen kanssa. Tätä on 
toteutettu mm. omenien puristuksen ja jouluavun merkeissä. PuSu saatiin hyvin 
maaliin. LC Muurame  sai ansaitusti huomiota ollessaan valtakunnallisesti toinen 
varojen keräyksessä. 

      LCI 100 on vielä kesken. Korostettiin raportoinnin tärkeyttä. 
      Nähtiin, että yhteistyöprojekteja kannattaa jatkaa ja löytää uusia. 
      1VDG Mauri Koskela ja ARS-toimikunnan pj. Viljo Hokkanen käyttivät puheenvuoron. 
      Adresseja myytiin 20 kpl ja Metso-Leijonat jaettiin klubeihin vietäväksi. 
      3.alue Lpj Taisto Rinne. Aluefoorumi pidettiin 7.3.2018 Vilppulassa. 
      Käytiin läpi klubien tilanteet ja niiden jäsenmäärät.  Adresseja myytiin klubeihin. 
      Pidettiin uusien jäsenien koulutus / perehdytys. 
      5.alue Apj Terttu Möttönen. Aluefoorumi pidettiin 8.3.2018 Kannonkoskella. 
      Aluksi lyhyt esittelykierros. Käytiin läpi klubien keskeisiä aktiviteetteja ja uusia 

suunnitelmia. 5.alueen klubit ovat kukin toimeliaita, omaleimaisia, juurevasti kiinni 
oman  paikkakunnan ihmisissä ja toiminnoissa. Aktiviteeteissa toimitaan paljon 
nuorten kanssa, myös vanhusten kanssa toimitaan monin tavoin ja diabetes asian 
parissa on toiminta alkamassa. PuSu aktiviteetti saatiin hyvin suoritettua, etenkin LC 
Viitasaari Karoliinat tekivät mahtavan tuloksen. Klubit käyttävät PuSu rahat pääosin 
nuorten syrjäytymisen ehkäisemiseen. 

      2.VDG Heikki Näsi korosti puheessaan Lion-järjestön perustehtävää: We serve, Me 
      palvelemme. Hän kertoi valmisteilla olevasta jäsenhankintakampanjasta. Klubeissa 
      tulisi löytää hyväksyntä sille, että jäsenillä on joskus erilaisia elämäntilanteita, jotka 
      estävät täysipainoisen osallistumisen. 
      GLT Jonny Paananen kertoi piirin näkymät koulutuspakettien uudistumisesta. Hän 
      suositteli klubeille koulutuksen etukäteissuunnittelua. Esim. 2.varapresidentti alkaisi jo 
      suunnitella oman kautensa klubihallitusta ja sen kouluttamista. Uusien jäsenien ja  
      kummien koulutus on tärkeää. 
      Keskustelu keskittyi hyvien asioiden tekemiseen, ei rahankeruuseen sinänsä.  
      Keskusteltiin Lionismin arvot, ihminen ja asia edellä. 
      Illan päätteeksi esitettiin toive, että alueemme klubit tekisivät yhdessä JOTAIN KIVAA. 
      Klubi-illoissa mietintämyssyt päähän, miten lähdetään tätä ideaa jalostamaan.  
      Ehdotus: Merkitään tiedoksi 
      Päätös: Merkittiin 
 
’13. Piirin klubeilta keräämät maksut 
      Maksut ovat nyt: nuorisoleirimaksu 5 € /jäsen, Metso-Leijona-lehden maksu 50 €/ 
      klubi tai klubilta 50 € ilmoitus lehteen. 
      Ehdotus: Nuorisoleirimaksu pidetään ennallaan. Metso-Leijona maksu on 3 € / jäsen 
      tai enintään 90 € klubi, tai klubilta vähintään 50 € mainos / ilmoitus lehteen. 
      Päätös: Ehdotuksen mukainen. 
 
14. Klubivierailut 
      DG Olavi Vesanen esittää klubivierailujen nykyisen tilanteen. 
      DG Olavi Vesanen sanoi, että kaikki klubivierailut on tehty. DG Olavi Vesanen on 
      vieraillut 31 klubissa, 1.VDG Mauri Koskela 20 klubissa ja 2.VDG Heikki Näsi 10  
      klubissa. 
      Ehdotus: Merkitään tiedoksi 
      Päätös: Merkittiin 
 



15. Piirihallituksen kokoukset ja muut tapahtumat kaudella 2017 - 2018 
 Piirihallitus:  12.5.2018  vaihtokokous, Viikinhovi Keuruu 
 G-piirin vuosikokous:  21.4.2018  Joutsa 
 Suomen Lions-liiton vuosikokous:  9.6.2018  Oulu 
 
16. Muut esille tulevat asiat 
      GMT Heikki Rautianen sanoi, että PuSu aktiviteetin aikana alkanutta klubien välistä 
      yhteistyötä on jatkettava ja kehitettävä. Mänttä-Vilppula alueella yhteistyön jatkumista 
      osittaa 9.5.2018 järjestettävä nuorisotapahtuma. 
      LCI 100-v Pertti Jämsen sanoi, että nyt on 28 klubia, jotka ovat raportoineet kahdesta 
      tai useammasta haastekampanjan kohteesta. Lisää raportointia. 
      Lions Quest Eila Pelli toivoi tiedotusta lisää, että liikuntavalmentajien koulutukseen  
      saataisiin osanottajia lisää. Tällä kaudella kahdessa Lions Quest koulutuksessa on  
      ollut 30 osallistujaa, parhaana vuotena on ollut 90 osallistujaa. 
      ARS Viljo Hokkanen sanoi, että adresseja on myyty 829 kpl (tavoite 700 kpl), 12 uutta 
      ritaria ja yksi pro ritari. Lions juhlassa LC Keuruu sai parhaan klubin standaarin ja  
      PDG Reijo Keinänen LC Hankasalmi sai yhden ruusukkeen ansiomerkin. Joutsan 
      vuosikokouksessa tulee vielä kolme huomionosoitusta lisää. 
      PDG Taisto Kotila toivoi, että PDG tapaamiset eivät olisi keskellä viikkoa. 
      Puolisotoiminnasta Jukka Kokkonen sanoi, että puolisotapaaminen on Hankasalmella 
      19.5.2018 ja se on yhdessä K-piirin kanssa. Tarkempaa tietoa ohjelmasta tulee  
      myöhemmin. PDG Pirkko Kokkonen sanoi, että puolisotapaamisen päivämäärä on 
      syytä olla selvillä jo syksyllä kauden alussa. 
      Nuorisovaihtaja Tuomo Rajala sanoi, että hakemuksia nuorisovaihtoon on 12. Peruun  
      ja Meksikoon ei ole menijöitä. 
      DG Olavi Vesanen sanoi, että jäsenhankinta kampanja on alkamassa ensi kauden  
      alussa, sen suunnittelu kannattaa aloittaa jo nyt keväällä. 
 
17. Kokouksen päättäminen 
      DG Olavi Vesanen päätti kokouksen klo 12.56 
 
Pöytäkirjan vakuudeksi: 
 
 

 
 
Olavi Vesanen 

 puheenjohtaja 
 piirikuvernööri    

 

 
  
 
     
 


